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Protokół Nr XXX/17 

z sesji Rady Miejskiej w Bychawie, która odbyła się 29 czerwca 2017 r. w sali konferencyjnej 

Urzędu Miejskiego w Bychawie, przy ul. M. J. Piłsudskiego 22. 

 

XXX sesję Rady Miejskiej w Bychawie o godz. 15
00

 otworzył i obrady przeprowadził 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bychawie  p. Grzegorz Szacoń. Powitał przybyłych na 

obrady sesji radnych, sołtysów, gości p. Przemysława Stępniaka Prezesa BPK Sp. z o.o.  

w Bychawie, p. Burmistrza, p. Sekretarz, p. Skarbnik, naczelników wydziałów, pracowników 

Urzędu Miejskiego w Bychawie oraz wszystkich przybyłych na obrady dzisiejszej sesji.  

Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) Przewodniczący 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał i decyzji. Następnie zapytał, czy są uwagi do zaproponowanego 

porządku obrad, który został radnym dostarczony.  

Burmistrz zaproponował wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Bychawa pomocy finansowej Powiatowi 

Lubelskiemu, w pkt. 5 lit. „e”. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez burmistrza dot. 

rozszerzenia porządku obrad. Za rozszerzeniem porządku obrad głosowało 13 radnych.  

Porządek został wobec tego ustalony i przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie obrad sesji.   

2. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji. 

3. Informacja o realizacji uchwał i pracy Burmistrza od ostatniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych oraz przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek    pomocniczych gminy. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części nieruchomości, 

b) zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Gminy Bychawa, 

c) zmian wieloletniej prognozy finansowej, 

d)  zmian w uchwale budżetowej na rok 2017, 

e) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Bychawa pomocy finansowej 

Powiatowi Lubelskiemu. 

6. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych oraz przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych gminy. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 2 porządku obrad. Przyjęcie protokołu z XXIX  sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był dostępny w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Zwrócił się do radnych o zgłaszanie uwag do protokołu. Wobec braku uwag do 

treści protokołu Przewodniczący rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

Nr XXIX/17 w zaproponowanym kształcie. Protokół został przyjęty jednogłośnie 13 głosami 

za. 
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 Ad. 3 porządku obrad. Informacja o realizacji uchwał i pracy Burmistrza od 

ostatniej sesji. 

Przedmiotową informację przedstawił Burmistrz Janusz Urban. Stanowi ona załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. Następnie Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Bychawie. Stanowi to załącznik nr 3 do protokołu.  

Pytań nie zgłoszono.  

 

  Ad. 4 porządku obrad. Interpelacje i zapytania radnych oraz przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy. 

1. sołtys J. Gołąb- „Zwracam się z prośbą o wykoszenie pobocza na Woli Dużej i Skawinku, 

gdyż zarośnięte pobocza są bardzo niebezpieczne. Proszę też o usunięcie samosiejek drzew na 

Woli Dużej. Drzewa wrastają w asfalt i zasłaniają widoczność, głównie na zakrętach.” 

Ponadto w imieniu sołtysów p. J. Gołąb odczytała interpelację dotyczącą podwyższenia diet 

dla sołtysów.  

2. radny M. Malec- „Panie Burmistrzu! Mieszkańcy Woli Dużej zamieszkali przy działkach 

178/3,178/4, 632 stanowiących drogę wewnętrzną dojazdową do posesji, bardzo proszą  

o ustawienie znaków ograniczających prędkość lub ułożenie progów zwalniających na w/w 

drodze. Kierowcy korzystający z tejże drogi bardzo często poruszają się z nadmierną 

prędkością co stwarza zagrożenie dla mieszkańców i innych użytkowników drogi.”  

3. radny J. Rybaczek- „Po raz kolejny zwracam się z prośbą zamontowanie nowych barier 

ochronnych przy drodze powiatowej nr 22/88L. Gałęzów nr 1 przy lesie oraz o uzupełnienie 

pobocza w.r. drogi kruszywem na wysokości posesji Pana Jabłońskiego w miejscowości 

Leśniczówka.” 

4. sołtys R. Flis- zgłosiła brak dwóch składów tłucznia. Jeden potrzebny jest na ścieżkę 

rowerową, a drugi na Kolonię. 

5. radny W. Tudrujek korzystając z obecności prezesa BPK, który się już wcześniej w tej 

sprawie zobowiązał  przypomniał o podniesieniu trelinki od ul. Piłsudskiego w Bychawie.  

Prezes P. Stępniak wyjaśnił, że zobowiązanie jest nadal aktualne, ale ze względu na stan 

personalny przedsiębiorstwa i mnogość robót zostanie to wykonane w najbliższym wolnym 

terminie.  

 

6. przewodniczący osiedla nr 1 W. Drąg zwrócił uwagę na dwie wyrwy w asfalcie na  

ul. Pięknej, które się powiększają i należałoby je uzupełnić. Ponadto zapytał, co się dzieje  

z drogą na przeciwko Domu Towarowego, która jest w takim stanie, że aby nią przejechać 

trzeba znacznie zwolnić. 

P. W. Drąg zapytał, czy są prowadzone rozmowy na temat dojazdu do Lublina przez Dąbrowę 

oraz na jakim etapie jest budowa gazyfikatu do miasta Bychawy.  
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7. sołtys M. Kostruba zgłosiła potrzebę dostarczenia większej ilości tłucznia. Ten który został 

dowieziony  rozdysponowano na drogi  i  jest go zbyt mało. Ponadto p. sołtys zapytała 

Prezesa BPK o powód poboru tak dużej opłaty za odczyt wodomierza, tj. 16.50 zł  

8. sołtys Cz. Górniak poinformował, że mieszkańcy Podzamcza od lat mają problem. Była 

nawet kupiona działka na przepompownie. Codziennie jest trzy przerwy w dostawie wody. 

Sołtys zwrócił uwagę, że radny A. Płaza obiecał pilotować tę sprawę, ale na razie brak 

odpowiedzi. Dodał, że jest wiele zaworów, a zamykana jest woda niepotrzebnie. Może to 

wynika z braku wiedzy o lokalizacji zaworów. Podczas naprawy awarii w Zdrapach 

zamykana jest woda w Podzamczu, po drodze jest trzy odcinkowe zawory. Z tym, że te 

zawory istniejące mają pościnane szychty i one nie działają.  

 

 9. sołtys B. Gęba poprosiła o informację na temat planowanej kanalizacji na ul. Grodzany.  

 

10. radny Z. Maksim podziękował za odpowiedzi i działania związane ze zgłoszonymi przez 

niego interpelacjami. Dodał, że zamontowane barierki wyglądają stabilnie, ale należałoby by 

je pomalować.  

P. J. Puła-Dzieciątkowska wyjaśniła, że barierki zostaną pomalowane.  

Radny Z. Maksim zapytał, czy znany jest wynik finansowy imprezy pod nazwą „W Krainie 

Pierogów”. Następnie radny skierował pytanie do Prezesa BPK, jeżeli jest taka sytuacja,  

że  odbiorca wykonał we własnym zakresie, ale zgodnie z projektami przyłącze wodociągowe 

i on też sfinansował studzienkę na linii głównej to czy on może po wykonaniu tych robót  

odsprzedać tę studzienkę, która jest na linii głównej. Ponadto radny zapytał czy jest 

wyznaczona minimalna ilość ścieków z szamba do której wzywany jest szambowóz.  

 

11. sołtys U. Daśko poinformowała, że droga gminna pomiędzy Gałęzowem-Kolonią 

Pierwszą i Gałęzowem-Kolonią Drugą została pięknie wyrównana, natomiast pozostał 

odcinek przy wyjeździe z lasu, który jest najgorszy na tym odcinku. W związku z powyższym 

p. sołtys zwróciła się o jeszcze jeden skład kruszywa. Dodała, że jeden z mieszkańców 

zobowiązał się użyczyć sprzętu i kruszywo zostałoby rozsypane we własnym zakresie.  

 

12. sołtys J. Baran zapytała na jakim etapie jest sprawa docieplenia szkoły w Zaraszowie.  

 

13. radny K. Walczak poruszył sprawę negatywnej działalności bobrów, która była już 

kilkukrotnie poruszana. Dodał, że na działce jednego z mieszkańców bobry przerzedziły 

drzewostan na powierzchni ok. 40 arów. Radny poprosił o podjęcie kroków w tej sprawie.  

 

Ad. 5 porządku obrad. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części nieruchomości 

Naczelnik wydziału GPK p. J. Puła-Dzieciątkowska poinformowała, że projekt uchwały 

dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu do trzech lat części nieruchomości 

o powierzchni 25 m² jest to części działki nr 883 położona przy ul. 1 maja w Bychawie  
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z przeznaczeniem pod lokalizację dwóch miejsc parkingowych. Czynsz roczny 

dotychczasowy wynosił 120 zł + VAT, propozycja podniesienia czynszu do 200 zł + VAT.  

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący komisji ds. inwestycyjnych, rolnictwa, gospodarki przestrzennej i mienia 

radny J. Lipiec poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał, czy radni wyrażają  zgodę, aby nie odczytywał pełnej treści uchwał. 

Radni wyrazili zgodę.   

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy najmu części nieruchomości. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XXX/207/2017 została podjęta jednogłośnie.  

   

b) zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Gminy Bychawa 

Sekretarz gminy p. J. Cajzer poinformowała, że projekt uchwały ma charakter porządkowy. 

Zmiany dotyczą opisu w rozdziale dotyczącym sołectw i osiedli. Najważniejsze zmiany wiążą 

się z powstaniem nowej ulicy ul. Polnej, którą dodajemy do sołectwa Podzamcze, ul. Karola 

Świerczewskiego zamieniamy na ul. Ogrodową, zgodnie z uchwałą podjętą przez Radę 

Miejską. Ponadto nazwy ulic gdzie przy imieniu występuje kropka zamieniamy na pełne 

imiona, dlatego  że jest to w zgodzie z operatami porządkowymi nieruchomości. 

Brak pytań.  

Przewodniczący komisji ds. komunikacji społecznej, promocji, kultury, sportu i współpracy 

międzynarodowej radny M. Malec poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia statutu Gminy Bychawa. Uchwała Nr XXX/208/2017 została podjęta 

jednogłośnie przy obecności 13 radnych.  

 

c) zmian wieloletniej prognozy finansowej 

Głos zabrała Skarbnik p. E. Dworak, która poinformowała, że zmiana wieloletniej prognozy 

finansowej dotyczy wprowadzenia w załączniku wykaz przedsięwzięć przedsięwzięcia pod 

nazwą „Szkoły marzeń w gminy Bychawa”. Jest to projekt skierowany do szkół 

podstawowych za wyjątkiem Szkoły Podstawowej w Starej Wsi, gdzie będą realizowane 

szkolenia dla nauczycieli, zajęcia pozalekcyjne dla uczniów oraz zakupione pomoce naukowe 

i wyposażenie. W związku z tym, że projekt obejmuje rok szkolny, czyli dwa lata budżetowe, 

żeby podpisać umowy na  zamówienia, które będą przekraczały rok budżetowy, potrzebne 

jest wpisanie takiego zadania w wieloletnich przedsięwzięciach w uchwale. W załączniku 

Prognoza kwoty długu zostało to zadanie wprowadzone jednocześnie dochody jak i wydatki, 

stan na 29 czerwca. Ponadto 95.000 zł które zostało w uchwale wprowadzone dla 

Środowiskowego Domu Samopomocy.  

Pytań nie zgłoszono.  

Radny T. Gajur przewodniczący komisji do spraw budżetu i finansów poinformował,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej 

prognozy finansowej. Uchwała Nr XXX/209/2017 została przyjęta jednogłośnie przy 

obecności 13 radnych.  

 

d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2017 

Proponowane zmiany w uchwale budżetowej przedstawiła p. Skarbnik. Przedstawiają się one 

następująco: 

I. Dochody bieżące 

1) dotacje na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej i innych 

zleconych gminie ustawami: 

1. W dziale rolnictwo i łowiectwo, w rozdziale pozostała działalność zwiększa się plan dotacji 

o kwotę 102,94 zł na zwrot  podatku akcyzowego producentowi rolnemu i koszty obsługi tego 

świadczenia zgodnie z decyzją Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego  

Nr FC-I.3111.1.203.2017 

2. W dziale administracja publiczna, w rozdziale urzędy wojewódzkie– zwiększa się plan 

dotacji o kwotę 2.000 zł na oprawę i konserwację ksiąg stanu cywilnego zgodnie z decyzją 

Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego Nr FC-I.3111.1.170.2017. 

3. W dziale rodzina, dokonuje się zmniejszenia planu dotacji w rozdziale świadczenia 

rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego… o kwotę 4.120 zł, a zwiększa o ta samą 

kwotę plan dotacji w rozdziale pozostała działalność na wsparcie programu „Za życiem”  

zgodnie z decyzją Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego Nr FC-I.3111.1.208.2017 

2) dochody własne: 

1. W dziale gospodarka mieszkaniowa, w rozdziale gospodarka gruntami  

i nieruchomościami zwiększa się plan dochodów z tytułu ustanowienia służebności o kwotę 

17.340 zł. 

2. W dziale administracja publiczna, w rozdziale urzędy gmin (miast i miast na prawach 

powiatu) zwiększa się dochody z tytułu odsetek od środków na rachunkach bankowych  

o kwotę 6.000 zł. 

1. W dziale dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem: 

- w rozdziale wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego… od osób prawnych i innych 

jednostek organizacyjnych zwiększa się wpływy z podatku od nieruchomości o 25.000 zł 

i środków transportowych o kwotę 16.746 zł, 

- w rozdziale wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego… od osób fizycznych zwiększa się 

dochody z podatków: od nieruchomości o kwotę 40.000 zł, rolnego o 35.000 zł oraz od 

czynności cywilnoprawnych o 47.000 zł. 

2. W dziale oświata i wychowanie, w rozdziale pozostała działalność wprowadza się 

środki z budżetu państwa w kwocie 32.243,37 zł na dofinansowanie realizacji projektu Szkoły 

marzeń w gminie Bychawa zgodnie z podpisaną umową. 

3. W dziale pomoc społeczna, w rozdziale pomoc w zakresie dożywiania zwiększa się 

plan dotacji celowej na dożywianie o kwotę 18.000 zł zgodnie z decyzją Lubelskiego Urzędu 

Wojewódzkiego Nr FC-I.3111.1.183.2017. 
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4. W dziale rodzina, w rozdziale wspieranie rodziny wprowadza się plan dotacji  

w kwocie 19.377 zł  na wynagrodzenia i składki zatrudnionego asystenta rodziny zgodnie  

z informacją Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego o rozstrzygnięciu programu na ten cel 

i przyznanej dotacji – pismo PS.II.946.5.2017. 

3) środki z Unii Europejskiej  

W dziale oświata i wychowanie, w rozdziale pozostała działalność wprowadza się środki  

z budżetu europejskiego w kwocie 351.105,95 zł na realizację projektu Szkoły marzeń  

w gminie Bychawa zgodnie z podpisaną umową o dofinansowanie. 

II. Dochody majątkowe 

1) dotacje na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej i innych 

zleconych gminie ustawami: 

W dziale pomoc społeczna, w rozdziale ośrodki wsparcia wprowadza się plan dotacji             

w kwocie 95.000 zł na zakup i montaż windy wewnętrznej (80.000 zł) oraz pieca c.o. (15.000 

zł) w budynku ŚDS przy ul. Pileckiego 12 zgodnie z decyzją Lubelskiego Urzędu 

Wojewódzkiego Nr FC-I.3111.1.186.2017. 

2) dochody własne: 

W dziale gospodarka mieszkaniowa, w rozdziale gospodarka gruntami i nieruchomościami 

wprowadza się plan dochodów z tytułu przekształcenia prawa wieczystego w prawo 

własności w kwocie 7.101 zł oraz ze sprzedaży lokali mieszkalnych i nieruchomości 

niezabudowanych w m. Bychawka Druga Kolonia kwocie 169.535 zł. 

III. Wydatki bieżące 

1) zadania własne: 

1. W dziale transport i łączność, w rozdziale drogi publiczne gminne zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 10.000 zł na remonty dróg – po podpisaniu umów nie ma  wolnych 

środków na inne nieprzewidziane wydatki w zakresie remontów. 

2. W dziale  gospodarka mieszkaniowa, w rozdziale gospodarka gruntami                         

i nieruchomościami zwiększa się plan wydatków o kwotę 13.500 zł na rozgraniczenia działek 

i ustalenia granic dróg i remont izby pamięci.  

3. W dziale administracja publiczna: 

- w rozdziale urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) zwiększa się wydatki o kwotę 

36.500 zł, w tym 25.000 zł na remont punktu obsługi interesanta oraz 11.500 zł na inne usługi 

(między innymi opracowanie gminnej ewidencji zabytków, przystosowanie nowego serwera),  

- w rozdziale pozostała działalność zmniejsza się o kwotę 9.000 zł wydatki na zapłatę składek 

do Związku PROEKOB. 

4. W dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w rozdziale 

ochotnicze straże pożarne zwiększa się plan wydatków o kwotę 7.121 zł, w tym 1.120 zł  jako 

dotacja dla OSP Kolonia Zaraszów na dofinansowanie zakupu mundurów, 3.001 zł na 

remonty strażnic oraz 3.000 zł na zakup wyposażenia 

5. W dziale różne rozliczenia zwiększa się rezerwę ogólną budżetu o kwotę 15.330 zł. 

6. W dziale oświata i wychowanie, w rozdziale przedszkola zwiększa się plan wydatków 

o kwotę 25.300 zł dla Przedszkola w Bychawie na wykonanie zaleceń Powiatowego 
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Inspektora Sanitarnego w zakresie remontów i zakupu wyposażenia, a zmniejsza się o tą 

kwotę rezerwę celową w rozdziale pozostała działalność. 

7. W dziale pomoc społeczna, w rozdziale ośrodki pomocy społecznej przenosi się 

między grupami paragrafów kwotę 1.028 zł, w rozdziale usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze kwotę 2.503 zł na prośbę kierownika OPS w Bychawie oraz w rozdziale  

pomoc w zakresie dożywiania zwiększa się plan wydatków na dożywianie o kwotę 18.000 zł 

ze środków dotacji celowej.  

8. W dziale rodzina, w rozdziale wspieranie rodziny zwiększa się plan wydatków  

o kwotę 19.377 zł  na wynagrodzenia i składki zatrudnionego asystenta – środki z dotacji 

celowej oraz przenosi między paragrafami kwotę 227 zł. 

2) wydatki na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej i innych 

zleconych gminie ustawami: 

1. W dziale rolnictwo i łowiectwo, w rozdziale pozostała działalność zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 100,92 zł na zwrot  podatku akcyzowego producentowi rolnemu oraz 2,02 

zł na  koszty obsługi tego świadczenia zgodnie z otrzymaną decyzją o dotacji. 

2. W dziale administracja publiczna, w rozdziale urzędy wojewódzkie –zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 2.000 zł na oprawę i konserwację ksiąg stanu cywilnego w związku ze 

zwiększeniem dotacji. 

3. W dziale rodzina: 

- w rozdziale świadczenia wychowawcze przenosi się między grupami paragrafów kwotę 584 

zł,  

- w rozdziale świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego… przenosi 

między grupami paragrafów kwotę 584 zł na prośbę kierownika OPS w Bychawie oraz 

zmniejsza się plan wydatków o kwotę 4.120 zł, a zwiększa o tą samą kwotę w rozdziale 

pozostała działalność na realizacje programu „Za życiem” zgodnie z decyzją  

o zmianie dotacji. 

3) programy finansowane z udziałem środków z Unii Europejskiej 

W dziale oświata i wychowanie, w rozdziale pozostała działalność wprowadza się plan           

w kwocie 383.349,32 zł na realizację projektu w roku 2017 „Szkoły marzeń w gminie 

Bychawa” – środki pochodzą z budżetu państwa i budżetu europejskiego, gmina zapewnia 

wkład niefinansowy. Projekt realizowany w latach 2017-2018. 

IV. Wydatki majątkowe 

1) zadania własne: 

1. W dziale transport i łączność, w rozdziale drogi publiczne gminne przenosi się plan  

w ramach zadań – zwiększa się plan o kwotę 11.900 zł na odbudowe drogi w m. Wola 

Gałęzowska, o kwotę 15.370 zł na odbudowę ul. M. Reja w Bychawie, a zmniejsza o kwotę 

5.270 zł na budowę zatoki przystankowej przy ul. Podwale zgodnie ze złożonymi ofertami 

oraz zmniejsza o kwotę 22.000 zł na odbudowe ul. ks. D. Maja w Bychawie (na realizację 

tego zadania nie wpłynęła żadna oferta).   

2. W dziale administracja publiczna, w rozdziale urzędy gmin… wprowadza się plan 

wydatków w kwocie 4.500 zł na zakup programu kadrowego. 
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3. W dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 1.400 zł, w tym: na przekazanie dotacji dla OSP Gałęzów na 

dofinansowanie zakupu pompy szlamowej – 2.500 zł, na modernizację strażnicy w m. 

Gałęzów Kolonia Druga – 1.900 zł, a zmniejsza plan wydatków o kwotę 3.000 zł na 

modernizację strażnicy w m. Gałęzów Kolonia Pierwsza. 

4. W dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w dziale domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby zwiększa się plan wydatków o kwotę  3.093 zł na modernizację budynku 

centrum kultury wiejskiej w m. Kosarzew Dolny Kolonia.  

2) wydatki na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej i innych 

zleconych gminie ustawami: 

W dziale pomoc społeczna, w rozdziale ośrodki wsparcia wprowadza się plan wydatków  

w kwocie 95.000 zł na zakup i montaż windy wewnętrznej (80.000 zł) oraz pieca c.o. (15.000 

zł) w budynku ŚDS przy ul. Pileckiego 12 – środki z dotacji.  

3) zadania realizowane w drodze umów między j.s.t.  

W dziale transport i łączność, w rozdziale drogi publiczne powiatowe  na  zadanie 

„Przebudowa dróg Nr 2287 L i 2300 L Bychawa-Krzczonów"  zwiększa się plan wydatków 

na pomoc finansową o kwotę 281.278 zł (w wyniku następnego postępowania przetargowego 

w Powiecie Lubelskim kwota na to zadania jest o dużo wyższa niż planowano – poprzedni 

wykonawca odstąpił od umowy). 

 

Radna A. Pawlas poinformowała, że OSP Zaraszów również składała wniosek  

o dofinansowanie umundurowania, doprowadzenie wody do strażnicy i zapytała dlaczego  

w zmianach budżetu nie ujęto Zaraszowa. 

Burmistrz wyjaśnił, że jeszcze zarząd nie rozpatrzył tego podania.  

Radna A. Pawlas zapytała kiedy wobec tego składać, aby być uwzględnionym. 

Burmistrz poinformował, że dzisiejsze zaproponowane zmiany w budżecie dotyczące 

doposażenia jednostek straży są konsekwencją wcześniejszych ustaleń. Podanie o które pyta 

p. radna zostanie rozpatrzone na najbliższym zarządzie.  

Radna A. Pawlas zapytała kiedy odbędzie się najbliższe posiedzenie zarządu.  

Burmistrz odpowiedział, że po 20 lipca.  

Innych pytań nie zgłoszono.  

Radny T. Gajur poinformował, że komisja do spraw budżetu i finansów pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej na rok 2017. Uchwała Nr XXX/210/2017 została podjęta jednogłośnie 

13 głosami za.  

 

  

e) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Bychawa pomocy finansowej 

Powiatowi Lubelskiemu 

Głos zabrała Pani Skarbnik E. Dworak. Poinformowała, że projekt uchwały jest 

konsekwencja podjętej uchwały, gdzie zwiększono pomoc dla powiatu o kwotę 281.278 zł na 
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przebudowę drogi Bychawa-Krzczonów. Zmiana w uchwale dotyczy tylko kwoty i wynosi 

1.108.063,06 zł. 

Przewodniczący komisji do spraw budżetu i finansów radny T. Gajur poinformował,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę             

w sprawie udzielenia przez Gminę Bychawa pomocy finansowej Powiatowi Lubelskiemu. 

Uchwała Nr XXX/211/2017 została podjęta 13 głosami za.  

 

 Ad. 6 porządku obrad. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

oraz przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy. 

Głos zabrał Prezes BPK Sp. z o.o. w Bychawie p. P. Stępniak, który odniósł się do opłaty 

odczytowej. Poinformował, że we wniosku przedsiębiorstwa dot. taryf zawarto wszelkie 

uzasadnienia ekonomiczne i prawne tych opłat i cen, które zostały przedstawione  

i weszły w życie z dniem 1 stycznia. Dodał, że opłata odczytowa nie obowiązuje tylko w tym 

przedsiębiorstwie, ale we wszystkich przedsiębiorstwach zajmujących się dystrybucją. Prezes 

zachęcił do zapoznania z uzasadnieniem ekonomicznym. Przedsiębiorstwo ma obowiązek 

utrzymania wodomierzy- odczyt i rozliczanie. To wszystko musi być zawarte w cenie wody. 

Przedsiębiorstwo musi mieć odzwierciedlenie w swoich kosztach ponoszonych.  

Następnie Prezes odniósł się do problemu z wodociągiem w Podzamczu. Poinformował,  

że odbudowa istniejącej tam spinki miała miejsce w ubiegłym roku. Prezes potwierdził 

również, że wiceprzewodniczący z nim rozmawiał w tej sprawie i wówczas jak powiedział 

prezes wyjaśnił p. burmistrzowi i przewodniczącemu, że jeżeli p. sołtys o to wnosi i ma 

zastrzeżenia do tego to może skierować tam ludzi, którzy w okresach szczególnych poboru tej 

wody będą sprawdzać ciśnienie na hydrantach.  

Prezes dodał, że nikt z mieszkańców tej miejscowości nie zgłaszał problemu. 

Sołtys. C. Górniak  wyjaśnił, że reprezentuje wieś. 

Prezes poinformował, że sprawa będzie monitorowana. Spinka jest wykonana i swoje zadanie 

spełnia to nie ulega wątpliwości. Natomiast będzie prowadzony monitoring tamtej sieci 

wodociągowe, aby mieć uwidocznione to na danych.  

Prezes poinformował, że jeśli chodzi o kanalizacje ul. Grodzany w Bychawie to wniosek jest 

w rezerwie. Najbliższy termin realizacji jest możliwy w 2018 rok.  

Następnie prezes nawiązał do definicji przyłącza, gdy jak powiedział do tego się wszystko 

sprowadza. Ustawodawca nie przewiduje narzucenia przedsiębiorstwu obowiązku 

odkupowania przyłączy, które nie jest urządzeniem wodociągowym. Urządzeniem 

wodociągowym jest sieć i zawarte na niej urządzenia typu studnie, zasuwy i inne. Prezes 

przypomniał, że rozmawiano nieco inaczej, są przygotowane wyceny przejęcia przez 

przedsiębiorstwo takiej sieci i teraz prowadzi rozmowy z jedną osobą, która wybudowała 

prywatnie sieć i będą czynione starania aby to przejmować. Ustalono wieloletni plan budowy 

sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, który radni zatwierdzili i w którym są odcinki sieci 

przewidziane do budowy. Jeśli chodzi o minimalną ilość ścieków prezes powiedział,  

że norma ekonomiczna wyjazdu samochodu i ona została określona na poziomie 60 zł. 

Samochód przede wszystkim musi dojechać i bez znaczenia jest tutaj wielkość szamba. 
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Dlatego ta opłata minimalna została wprowadzona, aby zachować ekonomiczne uzasadnienie 

dojazdu do tego szamba. Jeżeli są większe szamba to jest to przeliczane z metra, poza 

granicami gminy dochodzi opłata za kilometr.  

Radny Z. Maksim zwrócił uwagę, że musi być podstawa prawna do tego. Radny zapytał na 

jakiej podstawie samochód odbiera dana ilość nieczystości. 

Prezes odpowiedział, że kalkulacji ekonomicznej.  

Radny powiedział, że kalkulacja ekonomiczna nie jest podstawą prawną. Powinien istnieć 

stosowny dokument, np. zarządzenie. 

Prezes wyjaśnił, że istnieje regulamin odbioru nieczystości. Zachęcił do odwiedzania strony 

internetowej przedsiębiorstwa. Dodał, że tam ten dokument jest uwidoczniony.  

Radny Z. Maksim dodał, że na fakturze odnajduje zapis 3m, a tyle nie ma. Wydaje się, że jest 

tu jakaś nieścisłość.  

Prezes stwierdził, że można to inaczej zapisać i zadeklarował sprawdzenie jaka jest fizyczna 

możliwość usunięcia tego. Związane to będzie z usługa a nie ilością.  

Kolejną sprawą do jakiej się odniósł prezes BPK był zasięg odcięć wody przy usuwaniu 

awarii. Sieć jest odcinana tam, gdzie jest zasuwa. Zdarza się, że pierwsza zasuwa nie zamyka, 

druga również, jest to spowodowane niską jakością materiałów użytych do budowy sieci oraz 

technologią w jakiej została wykonana, wówczas obszar odcięcia się powiększa. Prezes dodał, 

że awarie usuwane są w możliwie najkrótszym terminie, aby te przerwy w dostawie nie były 

zbyt długie.  

Sołtys R. Fis zapytała o nr telefonu na jaki należy zgłasza awarie po godzinach pracy 

gospodarki komunalnej.  

Prezes nie pamiętał numeru telefonu. Poinformował, że jest on zamieszczony na stronie 

internetowej. Dodał, że za chwilę uzyska ten numer.  

Radny A. Płaza odniósł się do wypowiedzi sołtysa C. Górniaka poinformował, że ustalił           

z prezesem, że w sytuacji gdy w Podzamczu będzie przerwa w dostawie wody przyjedzie  

z prezesem na miejsce. Poprosił w związku z tym sołtysa o poinformowanie go telefonicznej 

w przypadku takiej sytuacji.  

Prezes p. P. Stępniak dodał, że sytuacja będzie tam monitorowana o różnym natężeniu poboru 

wody.  

Sołtys J. Gołąb zapytała o przegląd hydrantów przeciwpożarowych.  

Prezes wyjaśnił, że istnieje ustalona ze strażą pożarną lista hydrantów, które są utrzymywane 

w stałej sprawności. Hydranty są urządzeniami mechanicznymi. Zasuwy są 

wyeksploatowane, również przez straż pożarną i ulegają awarii. Przedsiębiorstwo ma 

ograniczone środki na remont wszystkich hydrantów. Poza tym nie jest dysponentem 

wszystkich hydrantów, ani nie jest właścicielem sieci głównych. Właściciel sieci ma taki 

obowiązek. Przedsiębiorstwo stara się reagować w miarę posiadanych możliwości. Ponadto 

prezes przypomniał, że hydranty nie są urządzeniami ogólnodostępnymi.  

Sołtys A. Gozdal zapytał co jaki czas powinny był dokonywane przeglądy hydrantów. 

Prezes odpowiedział, że przedsiębiorstwo stara się wykonywać takie przeglądy raz w roku.  

Przewodniczący rady zachęcił do zadawania pytań w punkcie obrad do tego przeznaczonym.  

Sołtys T. Dziadosz zwróciła uwagę, że hydranty są porośnięte krzakami i trawą.  
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Przewodniczący przypomniał wypowiedź prezesa, że nie wszystkie hydranty są utrzymywane 

w stałej sprawności.  

Radny z. Maksim zapytał, czy ustawodawca przewiduje taką sytuację, aby przedsiębiorstwo 

nie wykupiło przyłącza. 

Prezes odpowiedział, że tak, choć dodał, że nie jest to powiedziane wprost w ustawie.  

Przewodniczący poprosił o kontynuowanie porządku obrad i udzielenie odpowiedzi na 

pozostałe zgłoszone zapytania i interpelacje.  

Burmistrz J. Urban udzielił następujących odpowiedzi: 

1) wszystkie interpelacje dot. dodatkowego kruszywa- burmistrz ma je zapisane, tego 

kruszywa jest już bardzo niewiele, ponieważ część z państwa zgłosiło się wcześniej do 

dodatkowych przydziałów, więc w uzasadnionych przypadkach pomoc dodatkowa była 

udzielana. Każde zgłoszenie będzie przez pracownika zweryfikowane i w miarę możliwości 

będzie udzielana pomoc chyba, że nie będziemy dysponowali materiałem.  

2) Jeżeli chodzi o podkoszenie poboczy- prośba skierowana do pana prezesa BPK. Tam gdzie 

są jakieś wyjątki, np. droga nie jest gminna, będzie to konsultowane i kierowana będzie grupa 

interwencyjna.  

3) podwyżka prowizji dla sołtysów- zostanie to przeanalizowane i na sierpniowej sesji 

zostanie przedstawione zestawienie. 

4) postawienie znaków ograniczenia prędkości lub progów zwalniających na drodze za szkołą 

zawodową- burmistrz powiedział, że musi się nad tym zastanowić i odpowie.  

5) jeżeli chodzi o bariery- zostanie to przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych. 

6) podniesienie trelinki przy bloku- omówiono wcześniej. 

7) wyrwy w asfalcie- ulica Piękna- zostaną tam skierowani ludzie. 

8) drogę kolo domu towarowego- jeszcze w tym tygodniu powinna być ekipa, która robi drogi 

wojewódzkie kategorii A, następnie będzie kategoria B, ma być zrobiony frez a następnie 

nakładka. Zdaniem burmistrza to się powinno w ciągu tygodnia wydarzyć. 

9) dojazd przez Dąbrowę- prawdopodobnie jakieś zamierzenia miasta Lublin w tym zakresie 

są. Burmistrz dodał, że jeżeli się czegoś dowie to informację przekaże.  

10) Jeżeli chodzi o gaz do Bychawy- wysłany został wniosek do Starostwa. W połowie lipca 

burmistrz powiedział, że zamierza wybrać się na dwie wizyty do Zarządu Spółki w Lublinie  

i do Wojewody, ponieważ poprzednio w dużej mierze współpraca tych organów 

przyśpieszyła załatwienie sprawy. 

11) problem w dostawach wody na Podzamczu- odpowiedź została udzielona.  

12) wynik finansowy imprezy „W krainie pierogów”- przychody wyniósł 206.548 zł, koszty 

207.010 zł. Po rozliczeniu Vat-u zysk ogólny będzie na poziomie 1.397,56 zł. Sprzedano 

9.529 biletów.  

Radny z. Maksim zapytał, czy jest tu uwzględniona pomoc Urzędu Marszałkowskiego.  

Burmistrz potwierdził.  

13) Jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową w Zaraszowie- wpłynęło pismo z Urzędu 

Marszałkowskiego o uzupełnienia. Wniosek jest oceniany jako dobrze napisany, jesteśmy 

dobrej myśli co do pozytywnego wyniku. Trudno powiedzieć czy w tym roku fizycznie 

zostanie to wykonane, ponieważ proces oceny się przedłuża, pewnie nastąpi to 2018 r. 
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14) sprawa bobrów- jest przygotowany projekt porozumienia między gmina a służbą 

wojewódzką, natomiast pani burmistrz pojedzie z tym projektem i będzie starała się uzyskać 

akceptację. Jeśli tak się stanie to gmina zaproponuje środki prawdopodobnie ok. 5.000 zł na 

wykonanie tego. 

Rozpoczęła się dyskusja na temat remontu drogi przez Dąbrowę. 

Radny Z. Maksim zwrócił uwagę, że nie jest to droga miejska a powiatowa. 

Burmistrz odpowiedział, że tak, ale leżąca w granicach administracyjnych miasta.  

Sołtys J. Gołąb zapytała, czy przy podkaszaniu poboczy zostaną również podcięte drzewa. 

Burmistrz odpowiedział, że tak, ale dodał, że to prawdopodobnie wykonają pracownicy 

interwencyjni.  

Przewodniczący odniósł się do tematu remontu drogi przez Dąbrowę. Poinformował, że jest 

oczekiwanie ze strony miasta Lublin, aby gmina Bychawa, Strzyżewice i Głusk sfinansowała 

połowę wydatków, drugą połowę poniesie miasto Lublin. Dla Lublina ta droga nie stanowi 

ważnego szlaku komunikacyjnego. Natężenie ruchu jest istotne, jeżeli wynosi 1500 pojazdów 

na godzinę. Do czasu, gdy droga ulegnie degradacji, że będzie konieczność jej budowy 

prawdopodobnie nie zostanie wykonana. Jeżeli się ościenne gminy zadeklarują chęć 

partycypowania w kosztach nastąpi to szybciej.  

Sołtys T. Dziadosz zwróciła uwagę, że z tej drogi korzystają nasi mieszkańcy dojeżdżający do 

pracy.  

Burmistrz dodał, że udzielanie pomocy finansowej do budowy dróg czy to powiatowych, czy 

wojewódzkich na naszym terenie jest zasadne. Natomiast w tym przypadku sytuacja wygląda 

inaczej. Miasta Lublin posiada wielomilionowy budżet i jest jednym z bardziej dynamicznie 

rozwijających się miast. 

 

 Ad. 7 porządku obrad. Sprawy bieżące. 

Burmistrz zaprosił na IX Forum Kobiet Aktywnych, które odbędzie się 1 lipca 2017 r. 

w ruinach zamku. Ponadto zachęcił do uczestnictwa w Pikniku Sołtysów, który będzie miał 

miejsce 16 lipca br. w Motyczu. Poinformował, że 20 sierpnia br. będziemy obchodzili święto 

planów, tj. dożynki gminne. Organizatorami są sołectwa: Gałęzów, Gałęzów-Kolonia 

Pierwsza, Gałęzów-Kolonia Druga i Kowersk. Burmistrz zachęcił do uczestnictwa.  

Przewodniczący życzył zebranym udanych urlopów i przychylnej pogody dla rolników. 

 

 Ad. 8 porządku obrad. Zakończenie obrad sesji 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 16
15

  zamknął XXX sesję 

Rady Miejskiej w Bychawie. 

Protokołowała: 

Anna Żminda 

                                                                                                           Przewodniczący Rady 

 

              Grzegorz Szacoń 


